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Объект исследования – личностные особенности. 

 Предмет  исследования  –  личностные особенности 

слабоуспевающих детей младшего и среднего школьного возраста. 

Цель исследования – выявить личностные особенности слабоуспевающих 

детей младшего и среднего школьного возраста. 

Основные результаты. Среди слабоуспевающих школьников среднего 

школьного возраста больше проявляются коммуникативные мотивы и внешние. 

Меньше всего – познавательные, эмоциональные, достижения, позиции 

школьника. 

Слабоуспевающие учащиеся среднего школьного возраста ниже оценивают 

проявления у себя таких характеристик как умный, хороший ученик, 

ответственный, дисциплинированный, дружелюбный; выше, авторитетный среди 

сверстников и уверенный в себе: 

Исследование личностных особенностей показало, что у слабоуспевающих 

школьников по сравнению с успевающими больше выражены такие показатели 

как общительность, склонность к самоутверждению и риску, социальная 

смелость, чувствительность, меньше – вербальный интеллект, возбудимость, 

ответственность и самоконтроль. 
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ABSTRACT 

Personal characteristics of low-achieving children of primary and secondary 

school age: annotation to the thesis / Tatyana Mechislavovna Pashenka; Department of 

Philosophy and Social Sciences, Department of Social and Organizational Psychology; 

Scientific. Hands. O.G. Ksenda.   

The object of the research is personal characteristics.   

The subject of the research is the personal characteristics of low-achieving 

children of primary and secondary school age.  

The purpose of the study is to identify the personal characteristics of low-

achieving children of primary and secondary school age.  

Main results. Among low-achieving schoolchildren of secondary school age, 

communicative and external motives are more pronounced. Least of all - cognitive, 

emotional, achievements, positions of the student. Low-achieving students of secondary 

school age lower assess the manifestations of such characteristics as smart, good 

student, responsible, disciplined, friendly; higher, authoritative among peers and self-

confident: The study of personality traits showed that low-achieving schoolchildren, 

compared to those who succeed, have more pronounced indicators such as sociability, 

a tendency to self-assertion and risk-taking, social courage, sensitivity, less verbal 

intelligence, excitability, responsibility and self-control. 

Keywords: PERSONALITY TRAITS, UNDERACHIEVING 

SCHOOLCHILDREN, JUNIOR SCHOOL AGE, MIDDLE SCHOOL AGE, 

SCHOOLCHILDREN, ACADEMIC PERFORMANCE, ACADEMIC FAILURE. 
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